



လါမု--2020

ဆူပူလီအိတ်လီဆိးဖိတဖှ်.

ပန်ဟ်လါပူအိတ်ဝဲတနီလါပပူတတအပူ လါဘၣ်ကွါဆၢၣ်ခိးကျိၣ်စုအတၢ်ကိတ်ခဲခိဖျိ COVID-19 တၢ်ဆါသၢတြိၣ်အယိ, ခိးတၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်လါပခိၣ်ပူကူၣ်လီၢ်တၢ်ကရၢ (Council) ဟ်သ့ၣ်ဟ်သးခိးဟံးဖိၣ်ထီၣ်တၢ်မလါတၢ်ကွါထံဆိကမိၣ်တၢ်ဟ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လါတၢ်မၤစုလီၤတၢ်လါမၤဘၣ်ခိဘၣ်ထံးလါပူလါဘၣ်ကွါဆၢၣ်ခိးကျိၣ်စုတၢ်ကိတ်ခဲတဖှ်လါဆါကတီၢ်ခဲအံၤန့ၣ်.ပဒုးသ့ၣ်ညါဆိတၢ်ဟ့ၣ်လီၤကွံၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လါ စုခိလၢၣ် \$200 လါတၢ်ဟ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲလါပူလါကြးခိးန့ၣ်ဝဲတဖှ်လါလံၤဘျီတဘျီ ၂၀၁၉/၂၀ အပူန့ၣ်လီၤ. ပူလါအိတ်ခိးနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲထံးလုး(ခ) တၢ်ခိးသန့နီၣ်ဂံၢ် (Centrelink Reference number) ခိးခိးန့ၣ်ဘၣ်အဝဲအံၤတၢ်အိတ်မ့ၢ်အိတ်ပူတၢ်ဘူးတၢ်လဲ ပူဂံၢ်ဝဲတၢ်မၤစုတဖှ်န့ၣ် ကကြးဝဲခိးတၢ်ယုထါလါကပတံထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကကွါထံဆိကမိၣ်စုၢ်ကိးကျိၣ်စုတၢ်ကိတ်ခဲတၢ်အုၣ်သးအဂၤတမံၤအဂ့ၢ်စုၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဆိကမိၣ်လါတၢ်အံၤမ့ၢ်ဘၣ်ထွဲခိးန့ၣ်, ဝံသးစူမၤပူထီၣ်လံၤပတံထီၣ်တၢ်လံၤကွံၣ်ခိးလါအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်ဝဲ -melton.vic.gov.au/raterelief -မ့တမ့ၢ် အံၤမ့(လ) ဝဲ-revenue@melton.vic.gov.au တက့ၢ်.

နီၣ်ထီၣ်အဝဲအံၤဟ်ဖျိၣ်အါထီၣ်ခိးပခိၣ်ပူကူၣ်လီၢ်တၢ်ကရၢ (Council) ဝဲတယံၣ်ဘၣ်တၢ်ဒုးအိတ်ထီၣ် COVID-19 ကျိၣ်စုတၢ်မၤစု (တၢ်အယုၣ်ခိးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူ) ဖိလစံၣ်, လါတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ကျဲလါတၢ်ယုထါအါသ့ဆူပူလါဘၣ်ကွါဆၢၣ်ခိးကျိၣ်စုတၢ်ကိတ်ခဲခိဖျိ COVID-19 တၢ်ဆါအတၢ်ဘၣ်ခိဘၣ်ထံးအယိန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပူအိတ်ဆိးလီၢ်ကဝိဖိမ့ၢ်ဂုၤ မ့တမ့ၢ် ပူဟ့ၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအဘူးအလဲမ့ၢ်ဂုၤ, ဖိလစံၣ်အံၤကဆိၣ်ထွဲမၤစုန့ၣ်ခိးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဘူးတၢ်လဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖှ်, တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲဝဲခဲတဖှ် ခိးတၢ်ဆိကတီၢ်ကွံၣ်လံၤလါဖိးသဲစးလါတၢ်စံၣ်ညီၣ်လါတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိအဖိခိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.

ခိဖျိတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိတၢ်နီၣ်ထီၣ်နီၣ်တၢ်လါဆိၣ်ထွဲမၤစုတၢ်တဖှ်အံၤ, ပကမၤတၢ်လါပမၤအါသ့တဖှ် ဒ်သိးကမၤစုဟံၣ်ဖိယိဖိတဖှ်, နီၢ်တဂၤစုၢ်စုၢ်လါဘၣ်ခိဘၣ်ထံးလါကျိၣ်စုတဖှ် ခိးတၢ်ပါဆူရဲၣ်ကျဲတၢ်ဆါတၢ်ပူ/တၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖှ်လါတၢ်ဆါကတီၢ်တကတီၢ်လါအတၢ်ခိးကိခဲခိၣ်မးတခါန့ၣ်လီၤ.

နတၢ်အပူအယုၣ်တဖှ်မၤစုပဟ်ကိးအကျဲတဖှ်, တၢ်အိတ်ဘျဲးအိတ်ကသုၣ်ကတီၢ် ခိးပူတတၢ်လီၢ်ခၢၣ်သးတဖှ်, ဖိသၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖှ်, တၢ်အံးထွဲကွါထွဲတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖှ်, ဖိကရၢၢ်တဖှ်, ခိၣ်ကျဲတဖှ်, လံၢ်ရိအးလံၢ်တဖှ်, ခိးတၢ်အဂၤအါမံၤ, ခိးတၢ်စံးဆါကူၢ်တၢ်အံၤကမၤလီၤတၢ်လါပဆဲးဟ့ၣ်နီၤလီၤ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲခိးတၢ်ဖဲတၢ်မၤလါအါခိၣ်တဖှ်အံၤသ့ဝဲလါပမၤညီထီၣ်တၢ်တဖဲဖိလါပူလါဟ့ၣ်ဘူးလဲအယုၣ်တဖှ်အဖိခိၣ်အါဒၣ်တက့ၢ်မၤဘၣ်ထံးတၢ်ဝဲတၢ်ဆါကတီၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူဟ်သ့ၣ်ဟ်သးလါတၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲတဖှ်လါတၢ်ဟ်ပနီၣ်အါခဲလၢ်န့ၣ်လီၢ်ဝဲလါတၢ်ကဘၣ်မၤအါလါအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ် မ့တမ့ၢ်လါလိတဲစိမ့ၢ်လါပတၢ်မၤလီၢ်အါခိၣ်သးတဖှ်ဘၣ်တၢ်ကးတၢ်ယၢ်ခိးအယိန့ၣ်လီၤ.

ပခိၣ်ပူကူၣ်လီၢ်တၢ်ကရၢ (Council) အိတ်ဖဲအံၤဒ်သိးကဆိၣ်ထွဲပူလါအိတ်ဆိးဝဲတၢ်လီၢ်အံၤတဖှ်, ပူပူတၢ်ဆါတၢ်ခိးပူတတၢ်ကရၢကရိတဖှ်ဝဲလါဆါကတီၢ်တကတီၢ်အါန့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်လီၢ်ဘၣ်လါကယုသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်ကွါဝဲပူဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ကရၢ (Council) အပုၣ်ယဲၤသန့န့ၣ် တက့ၢ်.

လါတၢ်ဟ်ကဲအါ,

Cr Lara Carli  
မဲလထၢၣ်ဝုၢ်ခိၣ် (CITY OF MELTON MAYOR)